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Republika e Kosovës
Republika Kosovo - Republic of Kosovo

Kuvendi - Skupština - Assembly

VI SAZIV

Prolećno zasedanje

Komisija za Evropske integracije
Sednica br. 35.
Priština, od 28.01.2019 u 9:00 časova
Zgrada Skupštine, sala N- 302

ZAPISNIK

U sednici Komisije za Evropske integracije učestvovali su: Blerta Deliu- Kodra,
Zenun Pajaziti, Armend Zemaj, Donika-Kadaj-Bujupi, Ismajl Kurteshi, Ismet Beqiri,
Fikrim Damka, Milaim Zeka, Fatmire Kollçaku i Visar Ymeri.

Odsutni: Adem Hoxha.

Pomoćno osoblje komisije: Ahtere Loxha, Adelina Demolli, Safet Beqiri i Florent
Mehmeti.

Drugi učesnici: Predstavnici iz, GIZ, OEBS, NDI, KDI, Kancelarija EU-e i mediji.

Sednici predsedavala, Blerta Deliu -Kodra, predsednica komisije

Predsednica komisije, nakon što je ustanovila da su ispunjeni uslovi za rad
otvorila je sednicu  sa ovim:

Dnevni red:

1. Usvajanje dnevnog reda;
2. Usvajanje zapisnika sa sednice održanoj 18.12.2018,god.;
3. Usvajanje Izveštaja  rada Komisije za Evropske Integracije za 2018,god.;
4. Razmatranje nacrt Plana o radu Komisije za 2019, god.;
5. Razmatranje Nacrta zakona br.06/L-133 o budžetskoj podeli za  budžet

Republike Kosova za 2019,god., sa amandmanima Funkcionalne Komisije iz
aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-e;

6. Razmatranje Nacrta zakona br 06/L-091 za izmene i dopune Zakonika o
krivičnog postupku Republike Kosova, sa amandmanima Funkcionalne
Komisije iz aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-e;

7. Razno.
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1. Usvajanje dnevnog reda;

Dnevni red je usvojen bez promena.

2. Usvajanje zapisnika sa sednice održanoj 18.12.2018;

Zapisnik održane sednice od 18.12.2018, usvojen je bez  primedbi.

3.Usvajanje Izveštaja  rada Komisije za 2018,god.;

Predsednica- Izveštaj o radu Komisije za 2018. je jedan izveštaj u kome se odražavaju
rad i aktivnosti komisije za 2018. godinu.

I otvorila je diskusiju.

Pošto nije bilo rasprave od članova u vezi izveštaja, pozvala je članove da glasaju o njemu.

Nakon glasanja, predsednica je izjavila da je komisija jednoglasno donela ovu;

Preporuka

Usvojen je Izveštaj o radu Komisije o evropskim integracijama za 2018. godinu.

4. Razmatranje Nacrt plana o radu Komisije za 2019, god.;

Predsednica – u vezi Nacrta plana rada Komisije za Evropske integracije za 2019. godinu
rekla je, da prošlog petka, svi smo radili zajedno, au ovom planu su uključene aktivnosti,
ciljevi i predlozi koje smo imali. Tako je otvorena debata.

Fatmire Kollçaku – rekla je da u suštini podržava izveštaj, ali pod uslovom da tokom
rada bude dopunjen dodatnim tačkama, imam napomenu da je ova komisija zanemarena,
uglavnom od strane Predsedništva Skupštine, jer nismo bili uključeni u procesu lobiranja.
štaviše, nismo bili ni informisani. Zahtev je da, ako se ide u neku  posetu nekoj državi,
bilo predsednica ili pod predsednici, koji imaju veze sa radom Komisije da nam se podnosi
izveštaj u vezi posete, jer mi nismo svesni šta se dešava.
Moramo intenzivirati rad na viznu liberalizaciju i da ova komisija ima glavnu ulogu, da
realizujemo plan s obzirom na našu ulogu kao komisije i da ne dozvolimo da se i opet
zaobilazimo. Iako će poseta Hrvatskoj predviđena planom, da bude održana u martu, a ne
u maju, jer treba planirati posete regionu i uzeti model, kako su došli do procesa lobiranja,
posebno u procesu vizne e liberalizacije.

Predsednica – rekla da na sastanku u petak, kada smo razgovarali o planu rada, postoji
samo nekoliko okvira koji su postavljeni unutar plana i da se ovaj plan može ispuniti
tokom naše agende koju ćemo imati u narednim danima, dogovorili smo se da regionalna
saradnja sa posebnim naglaskom, sastanci sa komisijama u regionu su prioritet i da se za
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SSP bavimo pojedinačnim poglavljima i da vidimo koje institucije ne ispunjavaju svoje
obaveze prema sporazumu. Želim da vas obavestim da će delegacija SAA imati sastanak u
Strazburu od 12. do 15. februara.

Milaim Zeka – nadovezao se sa diskusijom poslanice Kollqaku, i rekao da su iste
primedbe došle na sastanku u petak, a većina nas se složila da smo više statična komisija i
rekao sam da ne znam zašto sam bio član ove komisije.
Razgovarali smo između ostalog o zemljama koje nisu priznale nezavisnost Kosova i da
posetimo  Rumuniju, Španiju i Grčku, da bi lobirali.

Nakon razgovora, predsednica je dala za glasanje i utvrdila da je komisija donela ovo:

Preporuka

Plan rada Komisije za 2019.god. je odobren.

5. Razmatranje Nacrta zakona br.06/L-133 o budžetskoj podeli za  budžet
Republike Kosova za 2019,god., sa amandmanima Funkcionalne Komisije iz
aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-e;

Predsednica– rekla je da imamo za razmatranje nacrt zakona o budžetskim izdvajanjima
za Kosovski budžet, kao i amandmane koje je predložila Funkcionalna komisija.

Funkcionalna komisija u vezi ovog nacrta zakona predložila je veliki broj amandmana.

Smatram da obim nacrta zakona o budžetskim izdvajanjima nije regulisan
zakonodavstvom EU, pa su stoga amandmani koje je predložila Funkcionalna komisija,
znači da je unutrašnja nadležnost svake zemlje EU da reguliše ovu oblast u skladu sa
svojim unutrašnjim nadležnostima .

Otvorila je diskusiju.

Budući da nije bilo predstavljenih govornika, predsednica, je dala na  glasanje Nacrt
zakona, zajedno sa amandmanima Funkcionalne komisije.
Nakon glasanja, predsednica, je ustanovila da je komisija sa većinom glasova donela

ovo;

Preporuka

Nacrt zakona br. 06 / L-133 o budžetskim izdvajanjima za budžet Republike Kosovo za
2019. godinu, sa amandmanima Funkcionalne komisije nije u suprotnosti sa
zakonodavstvom EU i kao takav može biti preporučen za usvajanje u Skupštini.

6. Razmatranje Nacrta zakona br 06/L-091 za izmene i dopune Zakonika o
krivičnog postupku  Republike Kosova, sa amandmanima Funkcionalne Komisije iz
aspekta usklađenosti sa zakonodavstvom EU-e;
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Predsednica – rekla je da Nacrt zakona o izmenama i dopunama Zakona o krivičnom
postupku Republike Kosova, ima za cilj da reguliše način suđenja u odsustvu ratnih
zločina na Kosovu kroz 20 članova Zakona o krivičnom postupku.

Obaveštavam vas da je ovaj nacrt zakona tražen I od strane zvaničnika EU na Kosovu, i
nije u suprotnosti sa zakonodavstvom EU, tako da možemo preporučiti za dalje
razmatranje.
Otvorila je diskusiju

Budući da nije bilo predstavljenih govornika o tome, predsednica je dala na glasanje
Nacrt zakona  zajedno sa amandmanima.

Nakon glasanja, predsednica je ustanovila da je komisija sa većinom glasova donela ovo;

Preporuka

Nacrt zakona br. 06 / L-091 o izmenama i dopunama Zakona o krivičnom postupku
Republike Kosovo, sa amandmanima Funkcionalne komisije nije u suprotnosti sa
zakonodavstvom EU i kao takav se može preporučiti za usvajanje u Skupštini.

7. Razno

Ismajl Kurteshi – tražio je da se komisiji odredi jedan dan, kako je bilo određeno za
sednice komisije, da se odredi dan koji će se unapred saznati, da se utvrdi raspored, koji
odgovara vremenu prisustvovanja i u ovoj komisiji. Prema njemu, te promene u
održavanju sednica uzrokuju probleme jer se događa da se sednice održavaju u isto
vreme u drugoj parlamentarnoj komisiji, a onda se jedna sednica gubi.

Predsednica - je objasnila da u petak kada smo odredili vreme za održavanje sednice
radi razmatranja plana rada Komisije, 3 poslanika nisu bila i nisu mogla stiči na vreme,
tako da smo bili prisiljeni da odložimo vreme održavanja sednice, ali smo prethodno
podneti zahtev ako se složite, i odloži za 13:00.časova. Takođe i danas je bilo potrebno
zakazati vreme održavanja sednice, jer se razmatra budžet i tri člana komisije su putovala
u inostranstvo. Izvinjavam se zbog toga, što sam promenila uobičajeni termin za
održavanje sednice komisije.

Zenun Pajaziti – rekao je da bi bilo dobro zatražiti od Predsedništva Skupštine i
parlamentarnih grupa da u Komisiji za SSP-a,  budu uključeni svi članovi Komisije za
evropske integracije, radi bolje koordinacije aktivnosti komisije i da se više se fokusira,
da bi imali u SSP-e i Agendu evropskih integracija.

Visar Ymeri – nadovezao se sa diskusijom i rekao je da kada je stvorena zajednička
komisija u Evropskom parlamentu, u diskusiji postojale dve vrste ideja, ali ideja da
delegacija ili komisija, kako je oni nazivaju, prevladavaju, sa namerom da pošalju što
više predsednika komisija, tako da su odgovornosti koje proističu iz SSP-a, koje su
inkluzivne, postale ozbiljan program rada skupštinskih komisija, ali u svakom slučaju
odlučivanje ostaje za parlamentarne grupe koga šalju u toj delegaciji. Naravno, ove
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sugestije su date i ne mislim da je u odgovornosti naše komisije da to učini, imajući u
vidu specifičnosti te delegacije, ali bilo bi dobro da, kao što smo razgovarali u petak,
uzimajući u obzir dnevni red SSP-a, i deo naše agende i u koordinaciji sa tom
delegacijom u kojoj su neki članovi prisutni i to bi bila veza između te delegacije i naše
komisije.
Tako da mislim da bi uskoro trebalo odrediti, da za svaki mesec iznesemo po jedno
poglavlje iz SSP-a i detaljno ispitamo nivo implementacije, razloge za zaostajanje i
institucionalnu koordinaciju ako ona nedostaje.
Važno je da deo delegacije budu I predsednici komisija, kako bi predstavljali sve
parlamentarne komisije koji se bave određenim oblastima, jer SSP pokriva više područja
od onih koji se mogu smatrati delom evropske agende.

Zenun Pajaziti – rekao je da je to približno i njegov cilj, da bi imali što je moguće veće
uključivanje, mi treba da se više fokusiramo na SSP, a glavni deo našeg rada je dokument
SSP, mislim, što više uključivanje, to bi se više aktivizirala i komisija, SSP, I da ima
ulogu praćenja u nadgledanju sprovođenja zadataka koji proističu iz SSP-a.

Predsednica – rekla je da se nadovezuje na ono što je Visar, takođe rekao, član 132
SSP-a ispravno navodi da se ovim sporazumom uspostavlja Parlamentarna komisija za
Stabilizaciju i pridruživanje, i da je forum članova Evropskog parlamenta i članova
Skupštine Kosova, da bi se sastali i razmenili mišljenja, on će se sastajati u intervalima
koji su sami odredili, ali najmanje jednom godišnje. Na prošlom sastanku smo se složili
da imamo bolju koordinaciju sa predsednicima parlamentarnih komisija odvojeno, i
budući da rad liberalizacije viza više nije u našim rukama, fokus naše komisije, pored
agende za evropske integracije i sredstvima namenjenih za EU će se uglavnom fokusirati
na implementaciju i sprovođenje SSP-a, i verujem da ćemo u poglavljima zasebno
postići da resorna ministarstva imaju ulogu gde su izazovi da ovaj sporazum ima veći
procenat implementacije .

Sednica je završena u 9;30.časova
Ppredsednica komisije,

Pripremljeno  od -----------------------

Odsek za podršku komisije Blerta Deliu-Kodra


